
Fælles ledelsesmøde (Menighedsrådsmøde og Bethlehemsfællesskabets 

Rådsmøde) 

Sted: Menighedshuset, Tømrergade 9, stuen, 2200 N 

Mødedato: 22. februar 2024 kl. 18.15 

 

Tid Type Ansvarlig Dagsorden Beslutning 
18.15-
18.25 

Andagt Mira Lovsang og bøn el. åndelig 
refleksion 

Ved Mira 
Matt 7:24 

18.25- 
18.30 

Praktiske 
aftaler 

Nanna Godkendelse af dagsorden 
 

 
 

Dagsordenen blev godkendt. 

Menighedsrådsmedlem Maria 

Aagaard Mathiesen deltager i dagens 

møde, da hun er tilbage fra sin 

barselsorlov. 

Menighedsråd 

18.30-
18.35 

Godkendelse Nanna Referat fra udvidet 
forretningsudvalg (lederdag) 
+opfølgning på om alle referater fra 
lederdøgnet er på ChurchDesk 

Beslutninger fra FU-mødet:  
Vi vil gerne bidrage til Nørrebros 
Kirkefestival den 20.05.24, økumenisk 
gudstjeneste 2. pinsedag kl. 14. 
Det blev aftalt, at der skal være 
familiegudstjeneste den 26.05.24 kl. 
10. Der blev orienteret om, at 
organiststillingen var blevet 
genopslået. Menighedsrådet ønsker at 
ansætte Kristian Kappel i en fast 
stilling som administrationschef. Der 
var på mødet indledende drøftelser af 
administrationschefens løn. 
Menighedsrådet bad Ulla om at sende 
en ansøgning til Københavns 
Kommune om fritagelse for at betale 
ejendomsskat/grundskyld for 
menighedshuset. Menighedsrådet 
besluttede at ansøge om, at 
menighedsrådets funktionsperiode 
nedsættes til en 2-årig 
funktionsperiode med virkning fra 
valget i 2024. 

18.35-
18.55 

Fremlæggelse Udvalg Fremlæggelse af plan for 
højmessen 
Bilag fra gudstjenestemødet. 

Martin refererede fra 
gudstjenestemødet. Der var herefter 
en fælles drøftelse. Der følges op på 
gudstjenestemødet, og snakken tages 
op igen på næste møde. Se også 
referatet fra gudstjenestemødet. 

18.55- 
19.10 

Fremlæggelse 
og behandling 

Thorbjørn, 
Ulla og 
Kristian 

Årsregnskab  
1) Glasdør 
2) Renovering 

Årsregnskabet for 2023 blev 
gennemgået. Ulla har for 
menighedsrådet ansøgt PU om, at 
overskuddet fra arbejdet med 
glasdøren på 102.991 kr. skal 
konverteres til arbejdet med 
renovering af menighedshusets 
fællesarealer. Menighedsrådet beder 
desuden Ulla om at ansøge om, at 



200.000 kr. af de frie midler 
konverteres til samme arbejde. 

19.10- 
19.20 

Orientering 
og beslutning 

Kristian Orientering på bygninger og IT 
(flere små punkter) 
1. Politik om computer  
2. Churchdesk 
3. Anlægsansøgningen 
4. Whiteboard 
 

Politik omkring computer: 
Menighedsrådsmedlemmer med 
tillidsposter kan efter gældende 
regler, hvis der er behov for det, søge 
om at få stillet en computer til 
rådighed. Computeren må højest 
koste 7.000 kr. 
ChurcDesk: 
Vores abonnement hos ChurchDesk 
udløber snart. Vi ønsker at forlænge 
abonnementet i en 3-årig periode. 
Anlægsansøgninger: 
Kristian har indsendt anlægsønsker 
med priser for 2025 til PU. 
Whiteboard: 
Punktet udskydes til næste gang. 

19.20-
19.30 

Nedsættelse 
af udvalg 

Nanna Afskedsreception for Kim 
Hvem vil planlægge 
afskedsreception for Kim? 
Han foreslår d. 7. april evt. med 
opstart af ny organist 

Der afholdes afskedsreception for Kim 
Thinggaard den 7. april. Dorte vil stå 
for receptionen sammen med Mira og 
Kristian. Der er et budget på maks.  
10.000 kr. 

19.30-
19.40 

Beslutning Mira/ Ulla Lønaftale med Kristian 
Kordegneforeningen er kommet 
med et bud til løn, vi skal forholde 
os til 

Lukket punkt. Ulla og Kristian forlod 
lokalet: 
Kordegneforeningens lønforslag blev 
godkendt. 

19.40- 
19.50 

Bevilling Nanna/ 
Kristian 

Sansehave 
Vil vi bevillige penge til en 
sansehave? 
Er det en prioritering i forhold til 
kirkens/ børnekirkens formål? 
Se bilag 

Menighedsrådet godkender forslaget 
til en sansehave i gården med det 
fremlagte budget (ca. 17.000 kr.). 
Budgettet godkendes. Pengene skal 
tages fra anskaffelse og vedligehold. 

19.50-
19.55 

Bevilling Kristian Kirkekaffe/ kirkefrokost 
Skal beløbet for 
kirkekaffe/kirkefrokost reguleres? 

Der må bruges 500 kr. pr. gang til at 
lave kirkefrokost og 200 kr. pr. gang til 
at lave kirkekaffe. 
Menighedsrådet ønsker i forbindelse 
med renovering af menighedshuset at 
tegne abonnement på kaffe hos 
firmaet Ønsk og at købe en 
kaffemaskine, som Ønsk leverer. 

19.55-
20.00 

Orientering Udvalg Orientering om organist-
ansættelse 
Hvad er status? 
Skal MR tage stilling til noget? 

Ansættelsesudvalget orienterede om 
ansættelsesprocessen. 
Menighedsrådet mødes på Zoom den 
29.02 kl. 16.30, når der har været 
prøvespil. 

20.00-
20.05 

Drøftelse Nanna / 
Rasmus 

MR-valg 
Hvad er vores plan for MR-valg? 
Der er søgt om en 2-årig 
funktionsperiode 

Ulla har på menighedsrådets vegne 
søgt Københavns biskop om tilladelse 
til at nedsætte menighedsrådets 
funktionsperiode til en 2-årig 
funktionsperiode med virkning ved 
valget i 2024. 

20.05-
20.10 

Pause 
Fælles punkter 



20.10-
20.20 

Drøftelse Mette Evaluering af lederdøgn 
Forventningsafstemning i forhold til 
formålet med lederdøgn. 

Forventningsafstemning: 
Skal lederdøgnet være en tid, hvor der 
træffes mange beslutninger og vi når 
en masse? Eller skal fællesskabet 
styrkes og prioriteres? Skal der være 
god tid til at tale visioner og lære 
hinanden at kende? Er mødet mellem 
menighedsrådsmedlemmerne og de 
ansatte, og muligheden for at lære 
hinanden at kende, vigtigt? Skal der 
være god tid til at søge Gud sammen?  
Overvejende var konklusionen på 
samtalen, at det vigtigste ved 
lederdøgnet er fællesskab, forkælelse, 
visioner, god tid til samtaler med 
hinanden, at søge Gud og et program 
med færre emner. Døgnet skal fortsat 
ligge i januar. 

20.20-
20.25 

Beslutning Nanna Sorgkursus bevilling 
Hvor skal pengene til kursus tages 
fra? 

Bente Pihl og Inge Thinggaard har 
ansøgt om lov til at deltage i et 
sorgkursus og bevilliges hermed 
kurset. Pengene tages fra formål 
3232. 

     

Bethlehemsfællesskabets Råd 

20.25-
20.30 

Orientering Martin Menighedslejr 
Kort orientering 

Nu er der åbnet for tilmelding til 
menighedslejren. 

20.30-
20.40 

 Dorte + 
Madeleine 

Økonomi BFR 
En giver som plejer at give 80.000 
kr. har meldt sig ud af BFR 
 
Dorte, Madeleine og Bess har haft 
et møde og vil fremlægge deres 
overvejelser. 

Madeleine orienterede. Der 
nedsættes et udvalg bestående af 
Dorte, Thorbjørn, Nanna, Maria og 
Madeleine. 

20.40-
20.50 

  Fokus det kommende år 
(hvis tiden skrider - udsætter vi 
dette punkt) 
Hvad skal være vores fokus det 
kommende år? 
 
Hvordan arbejder vi videre med Per 
Sangilds oplæg i menigheden?  

- Plakater? 
- Undervisningsgange? 
- Prædikener? 

 

Udsættes til næste møde. 

20.50-
20.55 

  Information til stald-nyt 
Er der noget fra mødet der skal 
deles i Staldnyt 

Nanna laver forslag til hvad der skal 
stå i Staldnyt og sender til Dorte og 
Martin. 
Vi skriver i Staldnyt, at hvis man har et 
vidnesbyrd, så kan man kontakte en af 
præsterne. Vi vil gerne høre flere 
vidnesbyrd ved gudstjenesterne. 
Vi orienterer om ansættelsen af 
Kristian Kappel.  



Vi orienterer om, hvor meget man må 
bruge på kirkekaffe og kirkefrokost. 
Vi orienterer om Kims 
afskedsreception. 
Vi orienterer om bevillingen til 
sansehaven. 

20.55-
21.00 

  Punkter til næste gang? 
Ønsker til kommende punkter 

1) Førstehjælpskursus til 
medarbejder 

2) medarbejderhåndbog 
3) Renoveringsprojekt 
4) Godkendelse af 

årsregnskab 

Ja til alle fire punkter. 
Medarbejderhåndbog behandles dog 
først efter påske. 

21.00-
21.10 

Godkendelse Ulla/Nanna Oplæsning af referat Referatet blev læst op 

21.10-
21.15 

Evt. Nanna Evt. + bøn Der er spaghettigudstjeneste den 19. 
marts kl. 16.30. Den 15. til 16. marts 
arrangerer Martin og Margit 
overnatning i skoven. 
Juniorgruppen Between overnatter i 
kirken i morgen. 

 

Mødet sluttede kl. 21.15 

 

Til stede: 

Menighedsrådsmedlemmer: Kasserer Thorbjørn Sangild Hørlück Stølen, formand Nanna Forum 

Lollike, kirkeværge Dorte Kobbeltvedt Madsen, Sognepræst Erik Hviid Larsen, kontaktperson Mira 

Helena Bergkvist, suppleant Mette Lundbak Pihl, sognepræst Martin Drengsgaard, næstformand 

Rasmus Kirkegaard Dysager, suppleant Madeleine Asmussen Hørlück Stølen og medlem Maria 

Aagaard Mathiesen. Alle er også medlemmer i Bethlehemsfællesskabets Råd (BFR). 

 

Desuden: Administrationschef Kristian Kappel og kordegn Ulla Mollerup (referent og 

medarbejderrepræsentant) 

 

Afbud: Suppleant Jes Jessen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Kommende møder 

Mandag: 11. marts - Madeleine (nok uden Nanna        )  

Onsdag: 17. april - Rasmus 

Torsdag: 16. maj - Erik 

Mandag: 17. juni - Ulla 

Onsdag: 28. august - Thorbjørn 

Lørdag: 14. september - Menighedsdag 

Lørdag: 5. oktober – lederdag 

Torsdag: 24. oktober - Dorte 

Mandag: 18. november – Kristian/ Martin 

Onsdag:  4. december - Nanna 

 
 
 
 


